
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA
CELEBRADA PEL PLE DE L'AJUNTAMENT

EL DIA 27 DE MAIG DE 2004

Membres assistents:

Sr.  Gabriel Coll Barceló
Sr. Miquel Bernat Bosch
Sra.  Maria Dolores Matas Cendra
Sr. Jaime Capel Rotger
Sra. Lourdes Noguera Bosch
Sr. Sebastian Coll Jaume
Sr. Antoni Vidal Matas
Sr. Miquel Enseñat Riutort
Sr. Pere Trias Aulí
Sr. Jorge Carrió Frau

A la Vila d'Esporles, Comunitat Autònoma de les Illes Balears, essent les vint
hores i trenta minuts del dia vint-i-set de maig de dos mil quatre, es reuneix a la Sala
d'Actes de la Casa de la Vila, en primera convocatòria, el Ple de la Corporació sota la
Presidència del Sr. Batle, Jaume Pou Reynes i amb l'assistència dels Senyors Regidors
que es relacionen a l'encapçalament, a l'objecte de celebrar sessió ordinària i en ella
tractar els assumptes inclosos a l'ordre del dia, el qual fou degudament notificat. Assisteix
com a Secretària la de la Corporació, Sra. Maria Dolores Sureda Trujillo.

ACTES ANTERIORS.- El Sr. President pregunta si qualque membre de la
Corporació ha de fer qualque observació a les actes de la sessió extraordinària de dia 15
d’abril de 2004, sessió ordinària de 29 d’abril de 2004 i  sessió extraordinària  18 de maig
de 2004.

No es presenta cap observació, per la qual cosa les actes es consideren
aprovades.

CORRESPONDÈNCIA I DISPOSICIONS OFICIALS.- A l'apartat de
correspondència, es dóna compte del següent.

- Ministeri d’Economia i Hisenda, registre d’entrada núm. 1360 de dia 11.05.04,
compensació telefònica liquidació 2003 i 1r Tr 2003.

- Consell de Mallorca, registre d’entrada núm. 1395 de dia 13.05.04, subvenció
normalització lingüística associació veïns.

- Consell de Mallorca, registre d’entrada núm. 1477 de dia 19.05.04, catàleg
xarxa recursos formació i ocupació RMI.

- Conselleria d’Interior, registre d’entrada núm. 1478 de dia 19.05.04, esborrany
modificació normativa reguladora policies locals.

- Servei d’Ocupació, registre d’entrada núm. 1307 de dia 5.05.04, certificat
interès general per subvenció millora equipaments ús públic.

- Conselleria d’Economia i Hisenda, registre d’entrada núm.  1312 de dia
06.05.04, acords baixa liquidació ingrés directe IBI.



- Consell de Mallorca, registre d’entrada núm. 1326 de dia 7.05.04,
convocatòria beques creació audiovisuals.

- Bartomeu Moreno Caimari, registre d’entrada núm. 1340 de dia 10.05.04,
reclamació administrativa prèvia jurisdicció social.

- Conselleria Educació, Cultura i Esports, registre d’entrada núm. 1356 de dia
11.05.04, trobada professionals i entitats àmbit socioeducatiu i sanitari.

- Federació Associació Persones Majors, registre d’entrada núm. 1219 de dia
28.04.04, invitació actes gent gran.

- Conselleria Interior, registre d’entrada núm. 1220 de dia 28.04.04, conveni
policia turística.

- Conselleria Interior, registre d’entrada núm. 1235 de dia 29.04.04, adjudicació
policia turística.

- Col·legi Públic Gabriel Comas i Ribas, registre d’entrada núm. 1239 de dia
29.04.04, convocatòria Consell Escolar extraordinari.

- Associació Amics Poble Saharaui, registre d’entrada núm. 1266 de dia
03.05.04, sol·licitud acord acollida nins Saharauis.

- Conselleria Medi Ambient i ordenació del Territori, registre d’entrada núm.
1495 de dia 20.05.04, informació cotos caça.

- Conselleria Educació, cultura i Esports, registre d’entrada núm. 1497 de dia
20.05.04, oferta cursos català.

- Conselleria Educació, cultura i esports, registre d’entrada núm. 1499 de dia
20.05.04, projecte institut.

- Tribunal Superior de Justícia, registre d’entrada núm. 1574 de dia 25.05.04,
sentencia contenciós.

- Delegació del Govern, registre d’entrada núm. 1591 de dia 26.05.04, us
Centre de Dia per partits polítics eleccions.

DECRET DE BATLIA.- La Secretària dóna compte dels decrets de Batlia haguts
des de l'últim Ple, els quals són el següents: des del núm. 137/04 fins al 171 /04.

RESOLUCIÓ DE BATLIA NÚM. 152/04

Atès que des del dia 12 de maig de 2004 fins el dia 17 de maig de 2004, per
absència no podré exercir les atribucions de Batlia, de conformitat amb el que
disposen els articles 44 i 47 del R.D. 2568/86 de 28 de novembre, he resolt:

1er.- Delegar en primer Tinent de Batle Sr. Miguel Bernat  Bosch, l’exercici de les
atribucions de Batlia.

2on.- La delegació d’atribucions sortirà efectes des de el dia 12 de maig de
2004 fins el dia 17 de maig de 2004, sense perjudici de la seva publicació en el BOIB.

3er.- Traslladar la present resolució al Sr. Miguel Bernat Bosch.

4t.- Donar compte al Ple en la primera sessió que es celebri.

La corporació es dona per assabentada.



RESOLUCIÓ DE BATLIA NÚM. 165/04

Atès que per absència no podré exercir les atribucions de Batlia, de conformitat
amb el que disposen els articles 44 i 47 del R.D. 2568/86 de 28 de novembre, he

resolt:

1er.- Delegar en primer Tinent de Batle Sr. Miguel Bernat  Bosch, l’exercici de les
atribucions de Batlia.

2on.- La delegació d’atribucions sortirà efectes des de el dia 18 de maig de
2004 fins el dia 26 de maig de 2004.

3er.- Traslladar la present resolució al Sr. Miguel Bernat Bosch i procedir a la seva
publicació.

4t.- Donar compte al Ple en la primera sessió que es celebri.

La Corporació es dona per assabentada.

RESOLUCIÓ DE BATLIA NÚM. 153/04

Vista la necessitat que té aquest Ajuntament de segui amb el Projecte del Servei
d’Estades Diürnes amb el suport econòmic que cal, per la present venc a resoldre,

1.- Signar el Conveni de col·laboració entre aquest Ajuntament i la Direcció
General de Serveis Socials del Govern de les Illes Balears, amb base al programa de
subvencions dirigit a persones majors depenents de l’any 2004 (BOIB núm. 53 de dia 17-
04-2004).

2.- Sol·licitar una subvenció per al manteniment del Centre d’Estades Diürnes per
l’any 2004 per un import de 98.021,05 euros.

3.- Que es presenti al proper Ple per a la seva ratificació.

És sotmet a votació per la seva ratificació i és aprovat per unanimitat.

DECRET DE BATLIA 156/04.

Vista la necessitat que té aquest Ajuntament d’acollir-se a la convocatòria
d’ajudes  per programes i serveis d’atenció a la 1ª Infància (0-3 anys) corresponents l’any
2004,

Pel present venc a RESOLDRE

1r.- Sol·licitar una subvenció pel servei de “Ludoteca, escola de pares i serveis
psicopedagògic” per l’any 2004 per un import de 8.586 euros.

2.- Sol·licitar una subvenció pel servei de “Ampliació d’un aula” per l’any 2004 per
un import de 10.351,61 euros



3.- Sol·licitar una subvenció pel servei de “Manteniment Escoleta municipal” per
l’any 2004 per un import de 106.900,50 euros.

4.- Ratificar el present Decret al primer Ple de la Corporació que es celebri.

És sotmet a votació per la seva ratificació i és aprovat per unanimitat.

DECRET DE BATLIA núm. 167/04

Vist el projecte de dotació de serveis dels solars i de l’institut ubicats a la Punta de
Son Quint, HE RESOLT:

1r.- Aprovar la modificació de la xarxa de baixa i la xarxa de mitja tensió (Revisió
abril 2004 per canvi punt de connexió), segons projecte redactat per Santiago Bonnin
Sánchez, enginyer industrial.

2n.- Ratificar la present Resolució a la primera sessió del Ple de la Corporació que
es celebri.

És sotmet a votació per la seva ratificació i és aprovat per unanimitat.

BAIXES I DEVOLUCIONS.- El Sr.Gabriel Coll dóna lectura a la següent proposta:

PROPOSTA BAIXA DE REBUTS

Examinada la documentació que s’adjunta, rebuda dels Serveis de Recaptació de Tributs
de la Conselleria d’Hisenda i Pressuposts del Govern de les Illes Balears, es proposa la
baixa dels esmentats rebuts.

           PERIODE                            IMPORT
    01-07-03  A 30-09-03                 329,07
    01-10-03 A 31-12-03                   588,52
    01-10-03 A 31-12-03                8.307,66
    01-10-03 A 31-12-03                   427,85
    01-01-04 A 31-03-04                 2.642,83
    01-01-04 A 31-03-04                 8.699,87

És sotmet a votació la proposta i és aprovada per unanimitat.

PROJECTE IES.- El Sr.Miquel Bernat Bosch dóna lectura a la següent proposta:

PROPOSTA



Vist l’escrit dirigit aquest Ajuntament per la Conselleria d’Educació i Cultura del
Govern de les Illes Balears, registre d’entrada d’aquest Ajuntament 1449 de dia 20 de
maig, pel que ens comunica que els efectes del conveni subscrit, remet informe de
supervisió amb proposta d’aprovació del PROJECTE BÀSIC I D’EXECUCIÓ DE
L’INSTITUT D’ENSENYANÇA SECUNDÀRIA OBLIGATORIA, situat a la Punta de Son
Quint Esporles. Pel present venc a proposar el Ple el següent acord:

1.- Aprovar el projecte bàsic i d’execució de l’Institut d’Ensenyança Secundària
Obligatòria, situat a la Punta de Son Quint, Esporles redactat pel Sr.Angel Garcia de
Jalón Lastras, el Sr. Jose Manuel Dapena Alonso Arquitectes i el Sr. Santiago Bonnin
Sanchez Enginyer Industrial.

2.- Nomenar director de les obres el tècnic redactors abans esmentats.
3.- Exposar-ho al públic al BOIB.

       El Sr. Miguel Bernat explicar el projecte que es presentava i digue que es podien
tenir discrepàncies amb l’arquitectura, però que l’aprovació del projecte era urgent i
necessari i per tant demanava de fer un esforç per poder tenir aquest Institut.

El Sr. Miquel Enseñat del PAS-PSM digué: “ que el vot del nostre grup serà en
contra atenent els següents criteris:

- Criteris de forma.
- Criteris estètics.
- Criteris d’ètica.

Criteris de forma: Ens sembla poc elegant per part de l’equip de govern presentar
al ple per a la seva aprovació, un projecte que es prou transcendent com per poder
dedicar-li tot el temps que sigui necessari. Sens dubte es tracta d’un edifici que a partir
dels seu enllestiment formarà part del paisatge del Municipi, on es formaran les futures
generacions d’adolescents i joves i que per tant, a més de les circumstàncies actuals, ha
de tenir en compte també les que es puguin produir en un futur immediat. Al respecte ens
sembla que una setmana no es prou temps com per valorar totes aquestes qüestions. Al
respecte ens volem queixar també de la total desinformació damunt el tema de l’institut
per part de l’equip de govern en minoria.

Criteris estètics: Sembla que els tècnics responsables del projecte no han tengut
en compte l’orografia del Municipi d’Esporles. Potser es un projecte que a una barriada
de ciutat, o inclòs a un municipi del Pla de Mallorca seria correcte i inclòs estètic, però no
a Esporles. Principalment amb l’estructuració de les finestres i amb l’absència d’una
coberta de teula Mallorquina. No s’han respectat els elements tradicionals de
l’arquitectura d’Esporles i de tramuntana i no han previst el possible impacte visual que
pot ocasionar des de qualsevol punt elevat del municipi, començant per l’entrada al poble
des d’Establiments per el Coll d’en Portell.

Al respecte m’agradaria comentar, perquè me pareix molt fort i d’una falta d’ètica
impressionant, que a la passada comissió informativa, com a la reunió que es va tenir
dimarts passat amb l’arquitecte responsable del projecte, tant el Batle com el Regidor
d’Urbanisme, responent a la pregunta tant de la nostra agrupació com del grup PSIB-
PSOE de que perquè no hi havia al projecte coberta de teula mallorquina?, la resposta
fos que això ja no s’havia tingut en compte al projecte bàsic. Ha estat una veritable
sorpresa descobrí que tal projecte bàsic no ha estat mai aprovat pel ple de l’Ajuntament i
que lo únic que ha estat aprovat fins al moment  ha estat l’avantprojecte, que per cert va
ser aprovat i pas a citar textualment “  “ cosa que just s’ha fer en part.

Criteris ètics. Tot i la declaració d’interès públic, no ens sembla ètic que si
qualsevol veïnat del municipi vol fer sigui una nova construcció o be una reforma s’hagi
d’ajustar a una normativa existents, en quant a utilització de coberta amb teula
mallorquina, ampla de finestres, etc.. Al respecte l’Ajuntament hauria de ser el primer en
tenir en compte la normativa existent, tot i la declaració d’interès públic, com he dit abans.



D’altra banda ens sembla que per una banda els aparcaments prevists són
insuficients i  no han previst l’aparcament de bicicletes i motocicletes i per al poliesportiu
no s’han tengut en compte.
           El Sr. Jordi Carrió Pel PSIB-PSOE digué que el seu grup estava completament
d’acord amb el que havia dit el Sr. Miquel Ensenyat. Que no estava d’acord amb el
projecte presentat, que no s’adequava a l’avantprojecte aprovat i que la precipitació en
que s’obligava a decidir un element tan important pel municipi, no li pareixia correcte.
Tot seguit el Batle digué a l’arquitecte redactor del projecte Sr. Angel Garcia de Jalon que
si volia passar a explicar el projecte.
  El Sr. Pere Trias digué que per  qüestió d’ordre aquesta explicació havia de haver-se
feta abans d’intervenir els grups.
  El Sr. Batle digué que el Reglament d’organització i Funcionament li permetia de
demanar el tècnic Sr. Angel Garcia de Jalon de que expliques el projecte i així ho va fer.
  El Sr. Angel Gargia de Jalon intervingué dient: que la gent tendia a confondre els edificis
d’equipaments amb una casa gran, i no era així, ja que pel seu propi us, aquests edificis
requerien unes especialitats i unes solucions arquitectòniques singulars. Que a més  els
Instituts venien marcats per la llei.
  Que al projectar aquest institut s’havien tingut molt en compte els criteris medi-
ambientals i per tal d’optimitzar l’utilització de la llum solar i tractar d’integrar la mida de
l’edifici dintre de la tipologia, s’havien dibuixat els edificis estrets i  totes les dependències
orientades al nord, sense porxos. Digue que aquest tipus d’orientació funcionava molt bé,
que tenian ocasió de comprovar-ho a un edifici que havia projectat a Sta. Ponsa; que
protegia de la llum solar directe i evitava com teníem costum de veurà als edificis
d’oficines i escoles sempre la llum elèctrica encesa.
  Que els mòduls que tenen prevists en el ministeri,  el  passadís de la planta baixa
sempre era obscur, que la Conselleria no donava marge per desenvolupar un projecte en
més imaginació i així es trobaven abocats a un fracàs arquitectònic. Pel que feia a la llum
zenital la Conselleria la descartava degut a que el manteniment d’aquestes finestres al
sostre, deien que portaven problemes de manteniment i goteres, per tant ens troban
parlant de lucernaris  verticals. Que entenia s’havia resolt satisfactòriament el problema
de ventilació amb els fumerols verticals.
  Que en definitiva si es feia una gran nau industrial amb teulada el resultat estètic no li
agradava gens i entenia que quedava millor la solució en coberta plana i a més donava
solució a un problema molt seriós com era el manteniment de les plaques solars, ja que
l’energia solar precisa de manteniment.
   Pel que feia a les finestres no estava gens d’acord amb el que s’havia dit, que tot un
front de finestres mallorquines tradicionals no donaven la solució adequada a la llum de
l’edifici i tampoc al seu criteri quedaven bé estèticament, per exemple l’escola del poble,
no es podia dir que fos una solució idònia. Finalment pel que feia a la teulada, de tots era
sabut que la teula àrab era molt pesada i per tant precisava d’unes solucions molt més
costoses i que no resolien millor el problema.
  El Sr. Miguel Bernat  digue que aquest projecte no era fruit d’una improvisació.
  El PAS-PSM demanar que per  qüestió d’ordre no intervingués.
  El Sr. Bernat segui dient que els arquitectes havien vingut   a explicar el projecte i ja
havien explicat que pel pàrking hi havia lloc suficient, que en decurs de les obres es podia
trobar una solució. Pel que feia a la teulada, tant per criteris urbanístics com per la
problemàtica que comportava , la projectada era la millor solució. Que el sorprenia molt
que es parles d’improvisació,  ja que pel gener de l’any 2002 ja s’havia presentat a
l’escola i s’havia exposat en tot detall l’avantprojecte. Que no es podia parlar de
precipitació que eren dos anys d’esforços, per aconseguir  un bon edifici i els diners per
poder-lo construir, que cadascú votés en consciència.
   El Sr. Miquel Ensenyat digue que li estranyava el pla de víctima que exposava el Sr.
Bernat, que només es tractava una qüestió d’estètica.



   El Sr. Bernat digué que no anava de víctima, que la víctima era el poble, que no podria
gaudir de l’Institut , que les raons tècniques que havian portat a l’equip redactor a suprimir
la teula àrab les havia  aclarides el Sr. Angel Garcia de Jalon, arquitecte redactor del
projecte.
    El Sr. Jordi Carrió digue que no podia entendre que fos tan difícil projectar una doble
teulada i així poder col.locar la teula àrab per integrar millor l’edifici a l’entorn i explicar la
seva solució.
   El Sr. Batle digue que no volia jugar a arquitecte.
   El Sr. Gabriel Coll digué que l’equip de govern tenia ben clar que governava en minoria
i que precisava del recolzament dels altres partits per treure endavant l’aprovació de
l’Institut. Així mateix felicitar al Sr. Rafael Bosch per haver lluitat amb la Conselleria, des
de el seu càrrec i haver conseguir que l’institut fos una realitat.
  Que si ara es deia no al Institut es deixava perdre una oportunitat històrica, que el
menys en tres anys més no hi havia ni que parlar-ne.
  Que si l’edifici no fos correcte, però només per la coberta, si teula àrab o no, no li
pareixia bé.
  A més acaben de sentir del tècnic redactor que no faria mai una coberta de teula àrab i
aquest el  mateix tècnic que ha redactat les NNSS d’Esporles, que coneix perfectament
del que parla. I el que si quedava clar era que dir no aquest projecte era renunciar a
l’Institut.
   El Sr. Sebastià Coll  digue que el seu grup no estava encontre de l’Institut, si no de la
manera de presentar les coses, en cinc dies, no era manera, una cosa d’aquesta
importància, s’havia de poder estudiar i consultar, inclòs opinions tècniques amb l’espai
suficient abans de prendre una determinació. Que no s’havia de presentar com un dilema
voleu Institut o no? Per què era clar que volien Institut, però no a qualsevol preu.
  El Sr. Gabriel Coll digue que li perdones la comparació, però en aquest moment, es
tenia el torn per fer l’Institut, però si es deixava passar, hi hauria que esperar el nou torn, i
fins quan? Que tinguessin ben clar que al Govern de les Illes Balears, el menys durant
tres anys més hi governaria el PP i era competència seva la construcció de l’Institut i triar
el lloc, per tant sí es volia Institut havien d’aprofitar el moment. Que no li pareixia correcte
per una decisió política que el poble perdés l’Institut. També digue que hi havia altres
pobles que estaven esperant i rebrien de bon grau la noticia de que es construiria allà.
  El Sr. Miguel Ensenyat digué que només s’estava parlant de solucionar unes
deficiències i el seu grup votaria a favor.
  El Sr. Batle digue que tots el grups volien Institut i que aquest era comarcal, que el Sr.
Rafael Bosch havia tingut que lluitar molt per aconseguir que es fes a Esporles, que els
arquitectes redactors havien tingut molts problemes amb la Conselleria per aconseguir un
edifici adequat a la llei i  al entorn. Que el conveni amb la Conselleria era clar que l’Institut
havia d’obrir les portes al 2005 i quedaven pràcticament 12 mesos i el procediment per la
seva execució era llarg, si s’aprovava avui ja vindria molt just. A més amb aquest projecte
també es solucionen els problemes d’equipaments esportius sense que l’Ajuntament hi
hagués d’afaixir diners, que era una temeritat allargar-ho, ja que es podria perdre un  curs
i inclòs  posar en perill el conveni amb la Conselleria. Que era responsabilitat d’aquest
consistori el tenir o no Institut i que les modificacions en el decurs de les obres es podria
parlar de les mateixes així com del parking.

És sotmet a votació la proposta no es aprovada amb el següent resultat:

- Cinc (5) vots a favor, quatre (4) PP i un (1) UM.
- Sis (6) vots en contra, quatre (4) PAS.PSM i dos (2) PSOE.

El Sr. Miguel Bernat digué que a títol personal  donava les gràcies al Sr. Rafael Bosch  i a
l’equip redactor del projecte, per tots els seus esforços  i que mai hagués pensat que
després de tant de camí per arribar aquí, acabés així, que li pareixia molt trist.



  Que el poble havia de saber que se li havia negat l’Institut per una decisió política, i ell
entenia que aquesta tenia un cost molt alt  i no podia seguir assegut  taula de plens i per
això demanar permís el Sr. Batle per abandonar el plenari.
  El Sr. Capel també demanar permís per ausentar-se.
   En aquest estat de coses el Sr. Batle aturar el Ple per quinze minuts i es tornar a
reprendre a les 21,50 hores.

PLEC CLAUSULES IES.- Es retira de l’ordre del dia.

MOCIO PAS.PSM, PSIB-PSOE en relació obres i circulació camions al
municipi.- El Sr.Miquel Enseñat Riutort dóna lectura a la següent proposta:

MOCIÓ que presenta al ple de l’Ajuntament d’Esporles el grup municipal PAS.PSM PSIB-
PSOE.

D’un parell de mesos ençà, s’ha iniciat a Esporles un seguit d’obres a diferents
punts del Municipi que han provocat la indignació i el malestar de molts de veïns,
principalment pel fet de que els camions que transporten els materials de construcció, i
que passen diàriament pel estrets carrers són d’un tonatge molt superior al permès per la
normativa vigent, que és de 21 tones, fet que a més de suposar una vertader perill per als
vianants ha provocat una sèrie de desperfectes tant al propi carrer com als mateixos
habitatges. Ens  referim principalment a les obres iniciades al carrer Vilanova, al carrer de
Ca n’arboç (que han provocat incidències també al carrer de Cotoner) i l’obertura del
carrer de Ca l’Amet. Amb l’observació directe dels carrers afectats, es poden observar
una sèrie de deficiències ocasionades per aquest tipus de circulació com es ara greus
desperfectes a l’asfalt, amb  presència de païments, (moviment de l’asfalt, clots i formació
de bassiols), esquerdes i crulls a façanes, etc. Inclòs alguns veïns de les zones afectades
han manifestat que comencen a tenir  problemes d’evacuació d’aigües residuals.

El passat dia 29 d’abril amb el registre d’entrada número 1242, l’Associació
Vilanova va presentar un escrit amb més de 100 firmes on demanaven que es solucionés
tota aquesta problemàtica. De la mateixa manera, al mateix Ple ordinari, celebrat el
passat mes d’abril, i atenent a les preguntes formulades tant per la nostra agrupació com
per al públic assistent, el regidor d’urbanisme i tinent de Batle, es va comprometre a
donar una solució, i garantitza que serien les empreses constructores responsables les
qui es farien càrrec dels desperfectes ocasionats. També la nostra agrupació està
assabentada de les queixes formulades a l’Ajuntament, per alguns veïns del carrer de
Can Arboç i Cotoner, per desperfectes als carrers, mobiliari urbà i inclús per desperfectes
ocasionats a vehicles per la ruptura de senyals de tràfic.

A altres zones del poble, on també hi ha circulat camions de gran tonatge s’han
originat una sèrie de desperfectes que després de finalitzar les obres no han estat
arreglats ni per les empreses constructores responsables ni per l’Ajuntament. Al carrer
pont de fusta, per exemple podem observar tot una sèrie de desperfectes ocasionats per
camions de gran tonatge, com es ara la ruptura i doblegament del rètol indicatiu de
l’IMEDEA, desperfectes en el paretó del torrent a la cantonada amb Joan Riutort, a les
mateixes reixes del pont i a les vores vies.

La passivitat que demostra l’equip de govern, ocasiona un posicionament de
l’Ajuntament a favor dels interessos de tots els esporlerins i esporlerines i en contra dels
propis petits i mitjans constructors que no utilitzen aquests camions de gran tonatge.

El grup municipal PAS.PSM , PSIB-PSOEper tal d’evitar la contínua degradació
del Municipi, proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció del següent acord:

1.- Que l’Ajuntament elabori un informe, redactat per un tècnic competent, on es
valorin els desperfectes ocasionats als carrers Vilanova, ca n’Arboç i Cotoner, per tal de
reclamar a les empreses responsables la reposició dels mateixos.



2.- Que, en el plaç de 2 meses, l’Ajuntament redacti una nova normativa referent
al tonatge de camions atenent les característiques de les diferents zones i carrers
d’Esporles previ informe redactat per tècnic competent.

3.- Que fins a l’aprovació de la nova normativa es prohibeixi la circulació de
camions amb pes màxim autoritzat superior a les 13 tones pels carrers del nucli antic del
municipi i per tots els altres que es compleixi la normativa actual.
   El Sr. Gabriel Coll digué que com no podia saber el que havia fet pel tema el regidor
d’urbanisme, i ara no hi  era present, demanava que restés damunt la taula.
  El Sr. Miquel Ensenyat digue que no hi estava d’acord, ja que era un tema molt urgent i
molt important per això ho mantenia.
  Es sotmet a votació la proposta  i és aprovada amb el següent resultat.

- Sis (6) vots a favor, quatre (4) PAS.PSM i dos (2) PSOE.
- Tres (3) vots en contra, dos (2) PP i un (1) UM.

El Sr. Miguel Ensenyat digué que volia parlar al respecte de l’Institut.
El Sr. Batle li digué que no ho acceptava, ja que entenia que el tema estava prou debatut
i que primer havia que acabar l’ordre del dia i després per urgència.
El Sr. Gabriel Coll digué que abans dels precs i preguntes, ho podia sol.licitar.

MOCIO PAS.PSM I PSIB- PSOE CONVENI CAMP DE FUTBOL.- El Sr. Miquel
Ensenyat demana tractar per urgència la moció, es sotmet a votació la urgència i és
aprovada amb el següent resultat:

- Sis (6) vots a favor, quatre (4) PAS.PSM i dos (2) PSOE.
- Tres (3) vots en contra, dos (2) PP i un (1) UM.

Seguidament el Sr.Miquel Enseñat dóna lectura a la moció,

Que presenta al Ple de l’Ajuntament d’Esporles els Grups municipal PSIB-PSOE i
PAS.PSM.

Al Ple de l’Ajuntament d’Esporles, celebra el passat dia 26 de febrer de 2004 es va
aprovar el –amb el vot de qualitat del Batle- el “Conveni entre l’Ajuntament d’Esporles i el
Club Esportiu Esporles, per al Foment de l’Activitat Esportiva”, amb els vots a favor del
Partit Popular (PP) i Unió Mallorquina (UM) i els vots en contra del PSIB-PSOE i del
PAS.PSM, on hi figuren les condicions per a les obres d’instal·lació de gespa artificial a
les instal·lacions Esportives Municipals de Son Quint.

En el seguiment efectuat sobre el desenvolupament de l’esmentat conveni els grups
municipals PSIB-PSOE i PAS.PSM, han observat una sèrie de deficiències i greus
incompliments respecte al propi conveni i a la legislació pertinent de subvencions i
contractes, a més d’haver-se iniciat les obres sense llicència ni sol·licitud de llicència.

Aquestes deficiències i incompliments respecte al conveni o a la legislació pertinent de
subvencions i contractes poden provocar la nul·litat del propi conveni. Per tot això, els
grups municipals PSIB-PSOE i PAS.PSM proposen al Ple que adopti els següents
acords:

1.- Instar al Sr.Batle per tal de que convoqui un Ple extraordinari on es puguin
tractar les deficiències i incompliments del conveni amb el Club Esportiu Esporles
reflectides al document annex, previ informes tècnics i jurídics de la secretària-
interventora de l’Ajuntament, els Serveis Jurídics del Consell de Mallorca i de l’Arquitecte
Municipal.



2.- Per tal d’evitar greus perjudicis a l’Ajuntament d’Esporles i al mateix Club
Esportiu, mentres no es subsanin les deficiències, aturar de forma cautelar les  obres a
les instal·lacions municipal esportives.
El Sr. Batle digue que el Sr. Capel era el que havia d’informar del tema i no es trobava
present.

És sotmet a votació a la proposta i és aprovada amb el següent resultat::

- Sis (6) vots a favor, quatre (4) PAS.PSM i dos (2) PSOE.
- Tres (3) vots en contra, dos (2) PP i un (1) UM.

PRECS I PREGUNTES.-

 El Sr. Sebastià Coll demanar per la recollida de fems que entenia que no funcionava, ja
que a la vora dels contenidors si podien veure restes de brossa i trossos de reixat i cartró
damunt les voravies.

El Sr. Miquel Enseñat diu que per part meva sols una pregunta i després un prec.
La pregunta va en relació a la reestructuració del serveis ofertats des de l’àrea de
Joventut d’aquesta Ajuntament.
Sabem que arrel d’un replantatjament de la figura del coordinador sociocultural es va
procedir a rescindir el contracte del mateix i que s’encomanà un estudi prospectiu sobre
quin seria el perfil professional o perfils professionals que assumirien les funcions que fins
ara venia exercint aquest tècnic.

Al respecte el nostre grup vols plantejar una sèrie de dubtes i qüestions el Batle
ha incomplit l’article 21.1.h de la llei de bases de règim local “Comunicar el primer ple que
s’hagi de celebrat”.

- Esta tancat el servei d’informació juvenil?
- Hi ha una persona que segella les targetes de l’Inem, no esta contractada

aquesta persona per fer un estudi prospectiu, que fa dons posant segells al
Centre d’Informació.

- Coneix l’equip de govern el  decret que regula els Centre de Serveis
d’Informació Juvenil que estableix un mínim de 25 hores d’obertura setmanal, i
la contractació d’un tècnic que ha de ser diplomat, col·legiat i amb  possessió
del títol d’informador juvenil i d’orientador laboral. Es compleixen actualment
aquest requisits.

- Es conscient l’actual equip de govern que a principis de juny s’obri el termini
de presentació de sol·licituds de subvenció per al manteniment de Centres
d’informació juvenil i que tal i com estan ara les coses l’Ajuntament no podrà
presentar-hi projecte.

- Quin paper juga en tots aquest procés na Jero, que si no m’equivoc anava de
número 5 a les llistes del PP.

En segon lloc m’agradaria fer un prec,

Vull pregar al Sr.Batle que surti pel poble, que es passetgi pels seus carrers i parli amb la
gent, que s’en dongui compte del que passa realment. Jo no se quin es el problema real,
si de manca de planificació, de coordinació,… o que. Però el poble de cada vegada esta
més degradat i de cada vegada més dóna la sensació d’un autèntic bordell, pos just un
parell d’exemples,

- Al carrer de can Arboç hi ha unes obres que tanquen el carrer cada vegada
que ho consideren oportú, aferrem uns cartells als arbres, posen una barrera i



bona nit si et colgues! Evidentment això està establint uns precedents que
poden crear un caos total.

- Al carreró de la soledat l’empresa responsable de les obres ha tancat l’acces
de cap a sa tanca des Rafal…..

- Al carrer Major hi ha hagut casi un mes un munt de ferralla que no s’en va
portar el camió de recollida de fems.

- Fems que cau dels camions de recollida queda escampada pel carrer, fins
que qualque veïnat ho recull.

- De cada vegada hi ha més deficiències a ses voravies…
- Al carrer Mossen Alcover i Jaume I no hi ha ni una sola farola dreta.

El Sr. Batle digue que les preguntes es respondrien el proper Ple.

Un  cop examinats els punts assenyalats a l'ordre del dia, essent les vint-i-dues
trenta minuts, el Sr. Batle aixeca la sessió, i per fer-hi constar el que s'hi ha tractat, jo la
Secretària en donc fe, i amb el seu Vist-i-Plau estenc la present Acta al lloc i la data
assenyalats a l'encapçalament.

Esporles, 27 de maig de 2004.
 El Batle,                 La Secretària,
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